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BUDAPEST FŐVÁROS X. KERÜLET KŐBÁNYAI ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEKköltségvetési bizottsága
JEGYZŐKÖNYVKészült a Költségvetési Bizottság 2022. november 15-én a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében (Budapest X., Szent László tér 29. II. em. 200.) megtartott ülésén.

Az ülés kezdetének időpontja: 14.07 óra
A jelenléti ív szerint jelen vannak:Ács Andrea képviselő, a Bizottság elnöke,Marksteinné Molnár Julianna, a Bizottság képviselő tagja, Almádi Krisztina Éva, Tóth Lívia, a Bizottság nem képviselő tagja.
Távolmaradását előre jelezte: Távolmaradás oka:Huszti-Vouszka András Norbert, a Bizottság képviselő tagja egyéb elfoglaltság
Tanácskozási joggal jelen vannak:Dr. Szabó Krisztián Hegedűs Károly D. Kovács Róbert Antal Mustó Géza Zoltán Radványi Gábor Somlyódy Csaba Weeber Tibor Dr. Ács Viktória Dr. Szüts Korinna Dr. Mózer Éva Herendi-Mezei Judit Dr. Végh Liza Novák Andrea

jegyző aljegyző polgármester alpolgármester alpolgármester alpolgármester alpolgármester a Jegyzői Titkárság vezetője a Jegyzői Főosztály vezetője a Hatósági Főosztály vezetője a Hatósági Főosztályvezető-helyettese a Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetője a Gazdasági és Pénzügyi Főosztály Költségvetési Osztály vezetőjeAkócs Zoltán önkormányzati képviselő
Meghívott:Bellovics Péter László a Budapesti Kereskedelmi és Iparkamara képviseletében
Az ülést vezeti: Ács Andrea bizottsági elnök
Elnök: Jó, akkor nagyon szépen köszönöm. Akkor köszöntőm a megjelenteket! Elnézést, de én maszkot fogok hordani, mert a kollégáim közül hárman covidosak lettek egy héttel ezelőtt. Én még nem kaptam el - remélem, hogy most már nem is fogom - de azt most megígértem, hogyha zárt terembe megyek bárhova, akkor hordani fogom. Nem tudom ez mennyit számít, de minden nap csináltam tesztet, úgyhogy elvileg én nem vagyok beteg, de azért jobb ez így, meg akkor próbálok majd belebeszélni hangosabban a mikrofonba. Szóval, köszöntőm a megjelenteket! Akkor Polgármester úr ezek szerint majd érkezik, Alpolgármester úr megérkezett, Jegyző úr is itt van. Ezennel a Költségvetési Bizottság mai ülését megnyitom. Megállapítom, hogy 4 fővel határozatképesek vagyunk. Nekem az ötödik tagunk, Huszti-Vouszka képviselő úr jelezte, hogy
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nem tud ma részt venni az ülésen, úgyhogy ő rá nem kell várnunk. A jegyzőkönyvet Tibold Zsanett vezeti, az ülésről hangfelvétel készül és nyilvános az ülésünk. Aki még nem jelentkezett be - de látom, hogy mindenki bejelentkezett -, illetve aki még nem írta alá a jelenléti ívet, az tegye meg. Hogyha ezzel rendben lennénk, akkor javaslatot tennék a meghívóban kiküldött napirendünknek az elfogadására. Van-e bárkinek bármilyen napirendi javaslata, amit föl kell vennünk, vagy levegyünk esetleg, cseréljünk? Ha nincs ilyen, akkor viszont megkérem a bizottsági tagtársaimat, hogy szavazzuk meg a napirendünket. Indítom a szavazást.A Költségvetési Bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal az alábbiak szerint fogadja el a napirendjét [45/2022. (XI. 15.)]:1. A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 3/2022. (II. 18.) önkormányzati rendelet módosítása és egyéb kapcsolódó intézkedés (503. számú előterjesztés) Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester2. Az építményadóról szóló 41/2011. (XI. 24.) önkormányzati rendelet, valamint a telekadóról szóló 42/2011. (XI. 24.) önkormányzati rendelet módosítása (505. számú előterjesztés) Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző3. Tájékoztató a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2022.I-XII. havi várható likviditási helyzetéről (492. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester4. Tájékoztató a lejárt határidejű végrehajtott, valamint a további intézkedést igénylő képviselőtestületi határozatokról (506. számú előterjesztés)Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző
Elnök: Köszönöm. Megállapítom, hogy 4 igen, 0 nem, 0 tartózkodó szavazat mellett a Bizottság elfogadta a napirendjét. így akkor el tudjuk kezdeni tárgyalni.

1. napirendi pont:
A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 

3/2022. (II. 18.) önkormányzati rendelet módosítása és egyéb kapcsolódó intézkedés
Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Elnök: Első napirendi pontunk, a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 3/2022. (II. 18.) önkormányzati rendelet módosítása és egyéb kapcsolódó intézkedés. Polgármester úr az előterjesztő. Ugye őt nem tudom megkérdezni, hogy szeretné-e szóban kiegészíteni, de ha esetleg valaki szeretne szólni a napirendhez? Nincs ilyen. Hát úgyis ugye a testületi ülésen még erről döntenünk kell. Azt hiszem ez egy, muszáj, muszáj ebben a kérdésben döntést hoznunk, úgyhogy mivel nincsen senkinek semmi egyéb véleménye, akkor indítom a szavazást.A Költségvetési Bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 3/2022. (II. 18.) önkormányzati rendelet módosítása és egyéb kapcsolódó intézkedésről szóló, 503. számú előterjesztést támogatja 
[46/2022. (XI. 15.)].

Elnök: Köszönöm. Megállapítom, hogy a Bizottság 4 igen, 0 nem, 0 tartózkodó szavazat mellett támogatta az 503. számú előterjesztést. Ezzel a napirendi pontot lezárom.
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2. napirendi pont:
Az építményadóról szóló 41/2011. (XI. 24.) önkormányzati rendelet, valamint a 

telekadóról szóló 42/2011. (XI. 24.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző

Elnök: Következik a 2. számú napirendi pontunk, ugye ez az 505. számú előterjesztés, az építményadóról szóló 41/2011. (XI. 24.) önkormányzati rendelet, valamint a telekadóról szóló 42/2011. (XI. 24.) önkormányzati rendelet módosítása. Itt kaptam egy felszólalási jegyet és Bellovics Péter László a Budapesti Kereskedelmi és Iparkamarától szeretne hozzászólni ehhez a napirendi ponthoz. Én akkor 3 perces felszólalást szeretnék neki engedélyezni és akkor megkérem, hogy fáradjon a mikrofonhoz.
Elnök: Köszönöm szépen Elnök asszony a lehetőséget. Üdvözlök mindenkit! Bellovics Péter vagyok - ha valaki esetleg még nem ismerne - a Budapesti Kereskedelmi és Iparkamara X. kerületi Tagcsoportjának elnöke, és az építmény- és telekadó módosító javaslat kapcsán szerettem volna néhány szót szólni. Korábban kezdeményeztem egy megbeszélést Polgármester úrnál, ez ügyben előzetesen már tárgyaltunk is a lehetőségekről, mondjuk úgy. Én nekem volt egy javaslatom, ezt csak nagyon röviden, tömören vázolnám, hogy ugye mindenki ismeri a jelenlegi körülményeket, infláció, energiaár-problémák, energiaárrobbanás, ezáltal minden evvel járó rezsidíj növekedés, szállítási díjak növekedése, alapanyagárak növekedése, ami így a vállalkozókat, cégeket, termelő egységeket sújtja. Nyilván várható jövő évben az infláció által egy jelentős bérigény növekedés, ami további kiadásokat fog eredményezni. Hát ennek kapcsán én próbáltam úgy értékelni, hogy azért mivel nem egységes a vállalkozások helyzete - a kerületben vannak jelentős cégek -, Kőbánya TOP 50 cége valószínű az ország több TOP 100-ában is akár ott van, és ebből kifolyólag vannak nagyobb teherbírású cégek, illetve kisebb teherbírású cégek. Ezért én előzetesen annyit javasoltam, hogy osszuk meg az építmény- és telekadó kérdését két részletben egy kisebb adókulccsal és nagyobb adókulccsal a területeket figyelembe véve. Nyilván ezzel kapcsolatban olyan ellenvetés volt, hogy - hát finoman fogalmazva - adóoptimalizálás révén kisebb területekre osztva a nagyobb területek a kedvezményes kategóriába kerülhetnek. Ahogy láttam, a javaslat alapján maradt az egykulcsos felvetés. Ami örvendetes, hogy elmarad a legfelső határtól, amit adóként kiszabható. Ettől függetlenül én szeretném kérni - bár a 3 percbe nem fog beleférni, mert én készítettem egy kisebb ilyen összegzést is -, hogy valamilyen úton- módon, nyilván a kisebb cégek, vállalkozások helyzetét figyelembe véve igyekezzen az Önkormányzat esetleg a lehetőségeihez mérten valamilyen kedvezményt vagy valamilyen támogatási lehetőséget biztosítani. Annyi csak, amit szerettem volna még hozzátenni, hogy 2020-ban - ami hasonlóan nehéz időszak volt, az elkövetkezendő évhez mérten, várhatóan hasonló -, ott a közel 10 000 kőbányai vállalkozásból majdnem a felének vagy negatív, vagy 0 és 5 millió között volt az adózás utáni eredménye, tehát azért azt lehet látni, hogy egy válságos év azért nem hagy sok pénzt a cégeknél. Úgyhogy ennek függvényében az lenne örvendetes - amennyiben támogatja a Képviselő-testület a javaslatot, azért azt vegye figyelembe -, hogy emellé azért támogatást is tudjon társítani. Köszönöm szépen.
Elnök: Köszönjük szépen. Az előterjesztő ugye Jegyző úr volt. Szeretném megkérdezni, hogy szeretné-e kiegészíteni, illetve látom, hogy Polgármester úr jelentkezett, akkor megadom Polgármester úrnak a szót.
D. Kovács Róbert Antal: Igen, köszönöm szépen. A megszokás, hogy nem ezt a mikrofont használom, hanem a felcsíptetett eszközt veszem igénybe. Köszöntök még egyszer mindenkit. És ahogy előbb elkezdtem, valóban egy egyeztető körön túl vagyunk már Alpolgármester urakkal, Jegyző úrral. Tagcsoport vezető úrral egyeztettünk a javaslatról, kezdeményezésről, ahol kitértünk arra, hogy milyen volumenű adót fizetnek a kis és közepes vállalkozások. Általában jellemzően 1000 négyzetméter alatti ingatlant használnak és ezután fizetik meg az 
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építményadót, és milyen mértékben járulnak hozzá az adóbefizetéshez a nagyobb cégek és ez mit eredményez - más kerületekben, ahol vizsgálni tudtuk - az adómegfizetés tekintetében, és ott is arra jutottunk, hogy vélhetően az lehet a jó megoldás, helyes megoldás, ha közösen kidolgozott szempontok alapján, metodika szerint a beszedett adónövekmény valamilyen hányadában mértékében támogatjuk a vállalkozásokat. Ezt egyébként az elmúlt időszakban is megtettük, egyedi kérelmek alapján. Tehát a pandémia különböző szakaszában számos olyan kérelmet tárgyalt a Gazdasági Bizottság, amely különböző könnyítéseket fogalmazott meg. Bérleti díj elengedéstől kezdve közterület-használati díjak elengedésén át számos egyéb lehetőség fölmerült és alkalmazta is a Testület az elmúlt időszakban. Szerintem most is ez lesz a járható út, és javaslom, hogy kezdjünk tárgyalásokat viszonylag gyorsan, időn belül, hogy érdemi módon, időben tudjon segítség érkezni. Nyilván ezt praktikusan a költségvetés már kellene, hogy tartalmazza ezt az összeget, és úgy kell a költéségvetés elfogadásához érkeznünk, hogy addigra végig gondoljuk azt, hogy a támogatást hogyan lehet minél gyorsabban eljuttatni az érintett vállalkozásokhoz. Tehát én továbbra is - mint ahogy az előzetes megbeszélésünkön is javasoltam, továbbra is - ezt az utat tartom járhatónak és követendőnek.
Elnök: Köszönöm szépen. Még valakinek van-e bármi egyéb észrevétele? Radványi Gábor alpolgármester úr, parancsoljon.
Radványi Gábor: Igen, az egyik adónemre vonatkozóan lenne egy javaslatom. Ugye itt nézzük az építmény- és telekadót. A címben is ez szerepel, de valójában itt van még egy harmadik adóforma, ami az előterjesztés alapján a tavalyi szinten történő hagyás mellett valósulna meg, nevezetesen az idegenforgalmi adó, ami nem változna az előterjesztés szerint. Átgondolva ezt, illetve látva más kerületeknek az idegenforgalmi adóját - most szövegszerű módosítással nem készültem, de azt írásban a testületi ülésig mindenképpen szeretném benyújtani, de - a 300 Ft/fő/éj idegenforgalmi adót azt 400 Ft/fő/éj-re szeretném módosíttatni, amennyiben a Testület ezt elfogadná, szeretném itt bejelenteni. Köszönöm.
Elnök: Köszönöm, de akkor ez azt jelenti, hogy most nekünk szavaznunk kell? Vagy nem kell? Nem kell, nem kell semmit csinálni. Még zöld (utal a felszólalók nevét mutató kivetítőtáblára.) 400 Ft? Először megadnám a szót, akkor megadom, mondja.
Radványi Gábor: Jó, tehát úgy tudom, hogy - Évára nézek - 35 millió forint volt a 2021-es adóbevétel az idegenforgalmi adó tekintetében. Jó. 2022? Az eddigi 35 millió forint, tehát ebből úgy nagyjából lehet tippelni, hogy körülbelül, ha 10%-os emelés lesz, illetve 300-ról 400-ra, akkor ez mennyit jelenthet. Nem túl sokat, tehát nem ez a legjobb adóbevételi forrás, de én azt gondolom, hogy ha konzekvensek vagyunk, és mint a bérleti díjakban a nem lakás célú üzlethelyiségek esetében, vagy az SÍ területében, a Vagyonkezelőnek a bérleti díjait is emeljük 20%-ban átlagban, akkor azt gondolom, hogy az idegenforgalmi adót sem szabadna a tavalyi szinten hagyni. Köszönöm.
Elnök: Köszönöm szépen a kiegészítést. Még esetleg valaki? Alpolgármester úr nem szeretne, ugye? Mert még mindig zölden világít a neve. Jó, köszönöm. Jó, akkor viszont, ha nincsen senkinek semmilyen más észrevétele, akkor megkérem a Bizottság tagjait, hogy hozzuk meg a döntésünket az 505. számú előterjesztésről. Indítom a szavazást.A Költségvetési Bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal az építményadóról szóló 41/2011. (XI. 24.) önkormányzati rendelet, valamint a telekadóról szóló 42/2011. (XI. 24.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló, 505. számú előterjesztést támogatja [47/2022. (XI. 15.)].

Elnök: Köszönöm. Megállapítom, hogy 4 igen, 0 nem, 0 tartózkodó szavazat mellett a Bizottság támogatta az 505. számú előterjesztést. Ezzel a napirendi pontot lezárom.
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3. napirendi pont:
Tájékoztató a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2022.I-XII. havi 

várható likviditási helyzetéről
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Hármas napirendi pont következik, 492. számú előterjesztés, ugye ez egy tájékoztató likviditási helyzetéről. Előterjesztő Radványi Gábor alpolgármester úr. Szeretné-e kiegészíteni? Nem szeretné. Bárkinek bármilyen mondandója? Nincsen, ugye itt nem szavazunk, akkor így le tudom zárni ezt a napirendi pontot is.
A Költségvetési Bizottság a „Tájékoztató a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 
2022.1-XIL havi várható likviditási helyzetéről" tárgyú 492. számú előterjesztést megtárgyalta.

4. napirendi pont:
Tájékoztató a lejárt határidejű végrehajtott, valamint a további intézkedést igénylő 

képviselő-testületi határozatokról
Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző

Elnök: Áttérhetünk a négyesre, az is egy tájékoztató lesz, a lejárt határidejű végrehajtott, valamint a további intézkedést igénylő képviselő-testületi határozatokról. 506. számú előterjesztés, Jegyző úr az előterjesztő. Szeretné-e kiegészíteni? (Előterjesztő mikrofon nélküli 
válasza: Nem.) Bárkinek kérdése? Jó, bárki más? Nekem lenne egy kérdésem, de ha nem ide tartozik, akkor majd nyilván meg fogom kapni azt a mondatot, hogy nem jó helyen tettem fel a kérdést. Engem az érdekelne, hogy a SOCCA-val ugye kötött együttműködési megállapodás - ugye én ehhez tudom kötni a kérdésemet -, hogy engem megkerestek a Mázsa tér környékén élők, hogy amikor befejeződött a világbajnokság, akkor azért azóta, vagy utána a Mázsa tér eredeti állapota az nem igazán lett visszaállítva. Magyarán tele van szeméttel az egész, vagy legalábbis tele volt, és azt szeretném megkérdezni, hogy - elolvastam egyébként a megállapodást, együttműködési megállapodást, de az, hogy - egy ilyen világverseny, ha véget ér, akkor utána a rendbe rakás, az, hogy működik, hogy történik? Merthogy engem ezzel tényleg megkerestek, kimentem, én is láttam, habár az elmúlt két hétben nem jártam arrafelé, nem tudom, hogy most milyen állapotban van, de azért Facebook csoportokban látok ilyen képeket és egy ilyen idős bácsi, aki ott lakik a közelében, ő konkrétan képet küldött. Hogy ezzel kapcsolatban valami tájékoztatást szeretnék kérni. Köszönöm.
Elnök: Megadom Radványi Gábor alpolgármester úrnak a szót.
Radványi Gábor: Köszönöm, most nem tudom, melyik napirendben vagyunk? Tájékoztató? Jó, szívesen megteszem a tájékoztatást. Mikor a SOCCA világbajnokságnak vége lett, valóban én is nehezményeztem ezt és magam is felemeltem a telefont ezügyben. Láttam azt a nagy szeméthalmot, amit otthagytak, azt a nagy szeméthalmot egyébként elvitték most. Ami ott látható jelenleg, az már azóta képződött, tehát nem a SOCCA-nak az eredménye, hanem valószínűleg az azóta ott dorbézoló, vagy ott szemetelőknek a terméke. A hétfői vezetőin egyébként - múlt hétfői vezetőin - szóba került az, hogy a SOCCA által kerítésre kitett lepedők - molinók - azok mennyire szalonképesek és mennyire megőrzendőek. Abban maradtunk a vezetői ülésen, hogy azt is leszedetjük. Én azt is jeleztem, ígéretet tett arra, hogy leszedi, egyébként a Mázsa utca felőli részt valóban leszedte. Én a hétfői vezetői ülés előtt kértem a Kőkertet, hogy látok még ott azért, a MÓL felöli részen, illetve a Kőbányai úttal párhuzamosan, az a rész az még ott van, hogy azt szedjék le. Tehát azt, ha eddig nem szedték le, akkor ez vagy ma vagy holnap meg fog történni. A terület sorsáról pedig annyit, hogy a - ugye ez a, hogy nevezik ezt a szervezetet? BMSK, a BMSK-nak a, tehát az állami vagyon feletti rendelkezés joga az a 
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BMSK-hoz tartozik, a BMSK viszont beolvad a Beruházási és Építési Minisztériumba december 31-e után. A megoldás pedig az lesz, mi levelezgettünk folyamatosan, hogy mi szeretnénk, mint Kőbányai Önkormányzat ezt a területet, még ha tulajdonjogilag nem is tudjuk birtokba venni, de mindenképpen használati jogot szeretnénk keletkeztetni rá. Visszaírta a BMSK, hogy ennek akadálya nincsen, leírta azt, hogy ő milyen feltételekkel tudná ezt nekünk birtokba adni, vagy használatba adni, ehhez viszont egy használati megállapodást kell kötni. Most nálunk van ez az anyag, ez a levél, és erre mi megadjuk a választ. Tehát egy munkaanyagot kaptunk, amin mi is szeretnénk majd azért módosítani, mert hogyha mi használatba kapjuk, azért szeretnénk azon bizonyos dolgokat elhelyezni, annak esetleg a bérleti díj bevételét szintén szeretnénk úgymond élvezni. Ez kimunkálás alatt van ez a válasz, tehát most éppen nálunk pattog a labda, de ezt mindenképpen ebben az évben szeretnénk, hogy január 1-től használatba kaphassuk mindenképpen ezt a területet. A pályát - az a vezetői döntés volt, hogy itt maradna ezen a területen, túl drága lenne felszedni, és - a Kocsis Sándor Sportközpont is jelezte a szándékát, hogy tudná hasznosítani. Röviden ennyi egyelőre a pályának a jelenlegi állapota, úgyhogy bízunk benne, hogy a jövőben a sorsa is számunkra pozitívan alakul.
Elnök: Nagyon szépen köszönöm. Még több is, mármint több választ is kaptam a kérdésemre. Örülök, hogyha foglalkoznak vele, mert azért a Mázsa tér az egy neuralgikus pont még mindig - én legalábbis így látom - Kőbányán, de hogyha már odáig eljutunk, hogy ez rendben lesz, és azért szép lesz és tudunk vele mit kezdeni, akkor én annak örülök. Köszönöm szépen. Még valaki esetleg bármit? Semmit. Akkor ugye ez is tájékoztató volt, erről sem kell szavaznunk, így döntéshozatal nélkül le tudom zárni az 5. napirendi pontunkat.
A Költségvetési Bizottság a „Tájékoztató a lejárt határidejű végrehajtott, valamint a további 
intézkedést igénylő képviselő-testületi határozatokról'’ tárgyú 506. számú előterjesztést 
megtárgyalta.

Elnök: És meg is tudom állapítani, hogy a Bizottság az elfogadott napirendjét megtárgyalta, felkérem Tóth Líviát, hogy a jegyzőkönyvet velem együtt majd írja alá. Köszönöm a megjelentek munkáját és a Bizottság ülését 14 óra 27 perckor lezárom. Köszönöm.

Tóth Lívia bizottsági tag
Törvényességi szempímtbóLellenjegyzem:
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